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    محمدصادق عابديني
چهره ه�اي خوش�حال، لبخند ه�اي مليح، 
صورت ه�اي آرايش ك�رده و ي�ك دورهمي 
با دوس�تان قديمي آن هم ب�ر بالين مريضي 
كه ب�راي م�ردم اي�ران محت�رم اس�ت، اين 
تصوي�ري از يك عك�س يادگاري اس�ت كه 
اين روزها خبر س�از شده اس�ت. اين عكس 
ب�از ه�م فرهن�گ زش�ت س�لفي گرفت�ن 
ب�ر بالي�ن بيم�ار را پررن�گ ك�رده اس�ت. 
نگاه بازيگران به دوربین و نگاه جمشید مشايخي 
به چهره بازيگران به ملاقات آمده! اين تصوير يكي 
از چندين عكس يادگاري است كه از ديدارهاي 
بازيگران با جمش��ید مشايخي منتش��ر شده و 
البته بحث برانگیز ترين عكس موج��ود از آلبوم 
عكس هاي سلفي با مش��ايخي بر بستر بیماري 
است. انتشار عكس هاي متعدد از حضور بازيگران 
و مديران سینما بر بالین استاد جمشید مشايخي، 
انتقاد هاي زيادي را در پي داش��ته و حتي برخي 
از چهره هاي هن��ري نیز به جم��ع معترضان به 
اين رفتار غیراخلاقي پیوس��ته اند؛رفتاري كه از 
آن با عنوان»س��ندرم عباس جديدي« نام برده 

مي شود. 
   ايراد از عكاس است! 

رسول صدرعاملي، كارگردان س��ینما با انتشار 
پستي با هشتگ انتقاد از خودمان به سلفي گرفتن 
با مش��ايخي بیمار اعتراض كرده و مي نويس��د: 
»عیادت از جمش��ید عزيز در بیمارستان! يعني 
چي، اينجور عكس گرفتن، همه شونم آرتیست و 
همكار و به نظرم اشكال از كسي است كه اينجور 
وقت ها، عكس مي گیرد و همه را هم وادار میكنه 
به او و دوربینش نگاه كنند.«  البته صدر عاملي هم 
گناه را بر گردن عكاس انداخته است و از شوق و 
ذوقي كه در چه��ره بازيگران حاضر در مجموعه 
عكس هاي س��لفي با مش��ايخي ديده مي شود، 

چیزي نگفته است. 
    اگ�ر عي�ادت اس�ت چ�را ب�ا خبرنگار 

مي رويد؟!
جبار آذين، منتقد پیشكس��وت سینما اما نگاه 
انتقادي به رسم س��لفي گرفتن با بیمار و البته 
مد ش��دن عكس يادگاري گرفتن با جمش��ید 
مشايخي داشته است. آذين به حضور مديران 

س��ینمايي بر بالی��ن اين بازيگر پیشكس��وت 
پرداخته و مي نويسد: »صد البته نفس عیادت 
از بیمار، خوب و پسنديده است، ولي اين ديدار و 
ملاقات كه از قبل با رسانه هاي خودي! هماهنگ 
و با حضور عكاس و خبرنگار اجرايي مي شود تا 
انعكاس رسانه اي يابد و همگان بدانند كه آقايان 
چقدر به فكر هنر و هنرمندان هستند! در واقع تا 
گرفتن عكس و تهیه خبر ادامه  دارد و بعد از آن، 
جناب مدير و مسئول به پشت میز خود مي رود 
تا هنرمند بیمار و عكاس��ي ديگر!... و هنرمند 
همچون روزهاي گذش��ته مي ماند روي تخت 
بیمارستان ها و پنجره اي كه ديگر سال هاست 

از آن نوري به داخل نمي تابد.«
   فقط چون عب�اس جديدي ب�ود انتقاد 

مي كردند؟!
زماني كه سلبريتي هاي وطني، سلفي گرفتن 
عباس جديدي با مرحوم پورحیدري را تقبیح 
مي كردن��د و مردم ب��راي آن عك��س جوك 
مي س��اختند و براي هم مي فرستادند، كسي 
فكرش را نمي كرد كه اين رس��م غلط عكس 
سلفي گرفتن با بیماري كه بر تخت بیمارستان 
لحظات س��ختي را پشت س��ر مي گذارد، در 
میان بازيگران سینما هم ديده شود. در نوك 
حمله نقدها به اين مسئله معمولاً نشانه هايي 
از مقايس��ه میان عكس ه��اي عباس جديدي 
و عك��س يادگاري س��لبريتي هاي س��ینما با 
جمشید مش��ايخي ديده مي ش��ود. آن زماني 
كه عباس جديدي ش��روع ب��ه گرفتن عكس 
سلفي كرد، گفته مي شد كه وي براي انتخابات 
ش��وراي ش��هر نیازمند كس��ب وجهه است، 
حالا بايد دي��د چه منفعتي در انتش��ار عكس 
دسته جمعي بر بالین بازيگر پیشكسوت وجود 

دارد! رفتار برخ��ي از س��لبريتي ها در عكس 
گرفتن با جمشید مشايخي با عنوان »سندرم 
عباس جديدي« مطرح شده و حتي مي تواند 
منشأ كشف يك اختلال رواني و ثبت آن به نام 

سلبريتي هاي وطني باشد. 
   حرف هاي عباس جديدي درباره سلفي 

مشهور!
حالا كه بازار انتقاد از سلفي گرفتن داغ شده است، 
حرف هاي تازه عباس جديدي درباره آن سلفي 

مشهور خالي از لطف نیست. 
يك پايگاه خبري مصاحبه اي با اين عضو سابق 
شوراي شهر داشته و از وي درباره سلفي گرفتن 
هنرمن��دان با جمش��ید مش��ايخي و همچنین 
داستان سلفي با مرحوم پورحیدري، سؤال كرده 
اس��ت. جديدي در اين مصاحبه مي گويد: »آنها 
مي خواستند ورزشي هاي حاضر در شوراي شهر 
را بكوبند چون از حضور و محبوبیت ورزشكاران 
در اين عرصه واهمه داشتند. من كه همه را توي 
دلم ريختم ولي با آن ماجراهايي كه برايم ساختند 
تن مرحوم منصور پورحیدري را در قبر لرزاندند. 
اگر من عضو شوراي ش��هر نبودم هیچ وقت اين 
جنجال را درس��ت نمي كردند و خبري از مونتاژ 
عكس من نمي شد. مش��خص بود براي كوبیدن 
ما برنامه داشتند. آقايان سیاست باز از مقبولیت 
ورزشكاران مي ترس��یدند و آن نمايش را به راه 
انداختند. متأسفانه ابزار رس��انه اي قوي ای هم 
داش��تند و... آن روزها ورزشي هاي شوراي شهر 
هدف شده بودند و من س��یبل آن هدف.« البته 
جديدي حاضر نشد درباره سلفي گرفتن بازيگران 
س��ینما موضع بگیرد و صرفاً براي همه بیماران 

آرزوي سلامت كرد. 
   نكته تلخ يك عكس به ظاهر يادگاري

سلفي چند هنرمند با استاد مشايخي روي تخت 
بیمارستان آنقدر تلخ است كه »سام مشايخي« 
فرزند استاد مشايخي نیز در گفت وگويي به آن 
اعتراض كند. سام مشايخي مي گويد: »پدر من 
همیشه براي میهمان احترام قائل است و مقید 
به ظاهري آراسته در برخورد با ديگران است. او 
همیشه به خوش لباسي و آراستگي معروف بوده، 
اطمینان دارم خود او هم دوست ندارد كه ديگران 

او را در اين شرايط ببینند.«
وي اضافه مي كند: »براي من جمشید مشايخي 
پیش از اينكه بازيگر باشد پدر است و قلباً از ديدن 
اين تصاوير ناراحت هستم. نكته تلخ اين عكس ها 
نگاه پدرم به چشم هاي ملاقات كنندگانش است 
در حالي كه چش��م آنها به دوربین دوخته شده 

است.« 
سام مشايخي گلايه مي كند: »اگر دوستش داريد 
عكس را بگیريد و به يادگار ب��راي خودتان نگه 

داريد، چه لزومي دارد كه آن را بازنشر كنید.«
جالب اين است كه هیچ كدام از چهره هاي هنري 
كه تا امروز با افتخار از عیادت با جمشید مشايخي 
عكس يادگاري گرفته و آن را منتشر كرده اند، بعد 
از انتقادهاي درستي كه به اين رفتار اشتباه وارد 
ش��ده حاضر به عذرخواهي از خانواده جمشید 

مشايخي و مردم ايران نشده اند!

س��ام مش��ایخی: براي من جمشيد 
مش��ایخي پي��ش از اینك��ه بازیگ��ر 
باش��د پدر اس��ت و قلباً از دی��دن این 
تصاوی��ر ناراحت هس��تم. نكته تلخ 
این عكس ها نگاه پدرم به چشم هاي 
ملاقات كنندگانش اس��ت در حالي كه 
چشم آنها به دوربين دوخته شده است

كسي كاسه كوزه هايي را كه بر سر عباس جديدي شكست، پيدا نمي كند

 سلفي گرفتن با بيمار
بيماري اين روزهاي سلبريتي ها

سام مشایخی: براي من جمشيد مشایخي پيش از اینكه بازیگر باشد پدر است و قلباً از دیدن این تصاویر ناراحت هستم
نكته تلخ این عكس ها نگاه پدرم به چشم هاي ملاقات كنندگانش است در حالي كه چشم آنها به دوربين دوخته شده است

    مصطفي شاه كرمي
تلويزيون با پخش يك تبلیغ بازرگاني كه از نظر تربیتي حاوي 
رفتار ناپسند و غیرقابل قبولي است، تمام رشته هاي والدين را 

پنبه مي كند. 
تبلیغ��ات و برنامه هاي تلويزيوني نقش بس��یار مهمي بر تربیت و 
الهام بخشي در كودكان دارند. در بین تبلیغات بازرگاني شبكه هاي 
تلويزيون كه با هدف جبران كسري بودجه اين رسانه تدارك ديده 
شده، به تصوير كش��یدن برخي رفتارهاي ناهنجار باعث تقلید و 

الگوپذيري كودكان از آن اعمال مي شود. 
ذهن ك��ودك هیچ گاه توجی��ه عقلي و منظور اصل��ي يك تبلیغ 
بازرگاني را كه از تلويزيون پخش مي شود نمي تواند تجزيه و تحلیل 
كند، مثلًا در يكي از همین تبلیغات تلويزيوني كه مطلقاً براي بالا 
بردن فروش يك شوينده طراحي شده، يك دختر بچه، لباسي را كه 
مادر بزرگش برايش خريده، دوست ندارد، به همین دلیل سعي در 
كثیف كردن آن با انداختن خود روي يك كیك شكلاتي بزرگ يا 
كثیف كردن آن با هر وسیله اي دارد. حال يك كودك خردسال را در 
حال تماشاي اين تبلیغات تصور كنید كه شاهد تلاش آن دختربچه 
به منظور خلاص شدن از دست لباسش، آن هم به هر شكل ممكن 
است. با اين اوصاف والدين كودك خردسال چگونه بايد ذهن او را 
نسبت به منظور و هدف چنین تبلیغاتي روشن و راهنمايي كنند؟ 
آيا اساساً يك كودك خردسال قدرت تبیین و تفسیر چنین مسائلي 
را دارد يا اينكه با ديدن كارهاي او س��عي در بازآفريني و همراهي 
ذهني و عملي مي نمايد؟ واضح اس��ت كه تلويزيون در پذيرش و 
پخش آگهي هاي تبلیغاتي كه ممكن است روند تربیتي يك كودك 

از جانب والدينش را منحرف كند، بايد وسواس و دقت زيادي داشته 
باش��د. چه اينكه وقتي كودك با برنامه هاي آموزشي پخش شده 
از تلويزيون رفتار و واكنش��ي را كه در چارچوب اصولي اخلاقي و 
تربیتي تولید شده ملاحظه مي كند، پخش پیام هاي بازرگاني كه 
درست در نقطه مقابل چنین رويكردي مي بیند؛ دچار گسست و 

تعرض رفتاري و عملي مي گردد. 
كودكان درك درستي از تجارت و درآمد و بازي هاي تبلیغاتي براي 
فروش بیشتر يك محصول تجاري ندارند. اس��اتید علوم تربیتي 
و رفتارهاي اجتماع��ي معتقدند برنامه هاي آموزش��ي تلويزيون 
كودكان را به امتحان كردن چیزهاي جديد تشويق مي كند و اين 
يك واقعیت غیرقابل انكار است كه بر همین مبنا تبلیغات تلويزيوني 
نه تنها آموزشي بلكه الهام بخش نیز هستند. وقتي در يك برنامه 
تلويزيوني خشونت ظاهر شود بدون شك افكار، احساسات، عواطف 
و رفتار كودكي كه شاهد اين گونه صحنه هاي خشن است، تحت 

تأثیر قرار مي گیرد و سیستم انگیزشي او را تحريك مي كند.

 تربيت كودكان
فداي سوداگري تبليغات تلويزيوني

در نشست خبري جشنواره هنر مقاومت اعلام شد

فرهنگ سازي؛ مركز ثقل پنجمين جشنواره هنر مقاومت
   مرتضي ذاكر

دبير پنجمين جش�نواره هنر مقاوم�ت »جوان گرايي«، 
»تغيي�ر رويكردها« و »اضافه ش�دن بخش هاي جديد« 
را مهم ترين تغييرات اين دوره از جش�نواره اعلام كرد. 
نشس��ت خبري پنجمین جش��نواره هنر مقاومت با حضور 
مسعود نجابتي دبیركل جشنواره و دبیران بخش هاي ده گانه 

آن، ديروز در مجموعه فرهنگي- هنري اسوه برگزار شد. 
مسعود نجابتي در ابتداي اين نشس��ت با اشاره به تغییرات 
جشنواره پنجم نسبت به دوره هاي قبل گفت: در اين دوره 
رشته هايي را به س��اير رش��ته ها اضافه كرديم تا در تقارن 
با چهلمین سال انقلاب كارويژه اي در جشنواره انجام دهیم. 
دبیر كل جش��نواره درباره حذف قید »جهان��ي« از عنوان 
جشنواره گفت: سازمان بسیج مستضعفین به عنوان حامي 
جشنواره، روي فرهنگ سازي در داخل كشور تمركز دارد، 
ضمن اينكه مش��كلات اقتصادي و افزايش قیمت ارز يكي 
ديگر از دلايل حذف اين قید بود. سعي كرديم در اين دوره 
رويكرد متفاوتي متناس��ب با ش��رايط روز داش��ته باشیم و 
رويكرد مردمي را تقويت كنیم. دبیركل پنجمین جشنواره 
هنر مقاومت اظهار داشت: امسال نفرات اول تا سوم نداريم 
بلكه در هر رشته چهار برگزيده داريم و در اختتامیه مجموعاً 
از 4۰ هنرمن��د برگزيده در 1۰ بخش تجلیل خواهد ش��د. 
بخش تجلیل از هنرمندان پیشكسوت را هم داريم. نجابتي 
به برپايي كارگاه هاي تخصصي در مدت جشنواره به همت 
دبیران بخش ه��اي ده گانه اش��اره كرد و ديگ��ر اتفاق اين 
جشنواره را تكثیر آثار فاخر در قالب محصولات فرهنگي از 

جمله لوازم التحرير و تي شرت دانست. 
   جشنواره امسال محصول محور است

سیدمسعود ش��جاعي طباطبايي دبیر بخش كارتون و دبیر 
اجرايي جش��نواره دهم هنر مقاومت در اين نشست اظهار 
داشت: امسال چهلمین سال پیروزي انقلاب اسلامي است 
و مضامین و نوع نگاه متناس��ب با اين رخداد اس��ت. توفیق 
شد خدمت مقام معظم رهبري برس��یم و برخي مفاهیم و 
اتفاقاتي كه در اين دوره از جشنواره رقم مي خورد، حاصل آن 
جلسه است. شجاعي طباطبايي خاطرنشان كرد: دوره هاي 
قبل جش��نواره بیش��تر نمايش��گاه محور بود اما اين دوره 
محصول محور اس��ت و قرار اس��ت يك كار مردمي صورت 
بگیرد. در حوزه كارتون س��راغ مطالبات م��ردم رفته ايم و 
در حوزه كاريكاتور كار بر اس��اس س��فارش انجام مي شود. 
4۰ ش��خصیت منفور و خبیث قبل از انقلاب از جمله شاه، 
مس��عود و مريم رجوي و... س��وژه كاريكاتوريس��ت ها قرار 

مي گیرند. احمدرض��ا دالوند دبیر بخش علمي پژوهش��ي 
درباره اين بخش گف��ت: اين بخش در گذش��ته به صورت 
ارسال مقاله بود، اما امسال به صورت كتاب »پیامي به تاريخ« 
با موضوع رويش هاي انقلاب برگزار مي شود و به نسل جديد 
توجه مي شود. اين نسل با نس��ل هاي قبلي تفاوت عمده اي 
دارند، خیلي جوان هستند و با فضاي مجازي مأنوسند. علي 
حیاتي دبیر بخش جديد پرچم و كتیبه هم اظهار داش��ت: 
اين جشنواره قرار است براي مردم و مطالبات و انقلاب آنها 
باشد، قرار نیست نمايشگاهي باش��د و بگويیم در چهلمین 
سال انقلاب همه چیز خوب و آرام است. حسن قائدي دبیر 
بخش عكس هم در اين نشست توضیحاتي ارائه كرد و گفت: 
عكاسان در همه رويدادها حضور دارند و اين ماهیت عكاسي 
است. پیشنهادم »زن مسلمان ايراني« بود كه مورد موافقت 
قرار گرفت. قرار هم نیست شعار بدهیم و زن ايراني را نه فقط 
در پايگاه هاي بسیج و خانواده هاي شهدا بلكه در عرصه هاي 

مختلف نشان دهیم. 
سیدمحمدرضا میري دبیر بخش پوستر جشنواره در بخش 
ديگري از اين نشست خبري اظهار داشت: يكي از اهداف ما 
بازخواني گفتمان انقلاب و مقايس��ه آن با چیزي است كه 
عده اي دارند آن را به عن��وان انقلاب ترويج مي كنند. احمد 
عابديني دبیر بخش طراحي صنعتي گفت: طراحي صنعتي 
يك بحث استراتژيك در طراحي كالاهاست و با توجه به شعار 
امسال )حمايت از كالاي ايراني(، به جشنواره هنر مقاومت 
اضافه شده اس��ت. متأسفانه بس��یاري از كالاهاي ايراني از 
ضعف طراحي رنج مي برند، به همین جهت در بخش طراحي 

صنعتي پنجمین جشنواره هنر انقلاب به آن مي پردازيم. 
عباس صانعي دبیر بخش گرافیك متحرك)موشن گرافیك( 
در اين نشس��ت گفت: تا الان متولي خاصي براي گرافیك 
متحرك وجود نداشته اس��ت. يكي از ويژگي هاي گرافیك 
متحرك اين اس��ت كه در ي��ك بازه زماني كوت��اه مي تواند 

اطلاعات و مفاهیم بسیاري به مخاطب منتقل كند. 

گفت وگوي»جوان« با كارگردان نمايش »عقيم«
 سلبريتي ها نيز نمي توانند
مشكل تئاتر را حل كنند

   محمد علي  ميرزايي 
اي�ن روزه�ا نمايش»عقي�م« ب�ه نويس�ندگي و 
كارگرداني »عليرض�ا معروفي« در س�الن ماه حوزه 
هنري روي صحنه م�ي رود، در خلاصه داس�تان اين 
نمايش آم�ده: طوب�ي پس از ۲۰ س�ال ب�راي فروش 
زميني كه ب�ه نام آرش اس�ت به اي�ران مي آيد. پس 
از ف�روش زمين هنگام برگش�ت پلي�س در فرودگاه 
جل�وي آرش را مي گي�رد و او مي فهمد ك�ه به خاطر 
نرفت�ن س�ربازي ممنوع الخ�روج اس�ت. طوب�ي 
س�مت خانه صادق م�ي رود ت�ا از او كم�ك بگيرد... 
گفت وگوي »ج�وان« با اين كارگ�ردان را مي خوانيد. 

      
 در خصوص روند متن و تبديل به اجرا و محتواي 

نمايش بگوييد. 
ايده نمايش ابتدا از يك شهید به ذهن من رسید كه قصه اش 
اين بود كه يك شهیدي را مي خواستند بیاورند و دو خانواده 
ادعاي سرپرستي آن را دارند، اولین نسخه اين متن دي ماه 96 
بازنويسي شد و از ابتداي سال 97 به دنبال كارهاي پیش تولید 
آن بوديم و تمرينات آن از ارديبهشت شروع شد و نهايتاً نیمه 

تیرماه اجراي نمايش را آغاز كرديم. 
عنوان نماي�ش تا اندازه اي ب�راي مخاطب جذاب 

است، تأييد مي كنيد؟
من به دنبال يك دلیلي براي به وجود آوردن يك ضعفي در 
شخصیت اصلي نمايش بودم و يك بیماري كه تا اندازه اي 
كلیشه اي نباش��د و تصمیم به اين گرفته شد كه صادق به 
عنوان كاراكت��ر اصلي نمايش دچار بیماري عقیم باش��د، 
ضمن اينكه عن��وان نمايش ها را اصولاً عل��ت و معلول ها 
انتخاب كرده و علت اين معلول بودن عقیم بودن كاراكتر 

صادق است. 
محتوا در تئاتر تا چه اندازه اي براي ش�ما اهميت 
دارد. اين سؤال را برای اين مي پرسم كه در اغلب 

نمايش ها فرم بر محتوا غلبه دارد. 
فرم و محتوا دو عنصر مكمل به حساب مي آيند و تلاشم بر اين 
است كه در نمايش ها محتوا عقب نماند ولي در شروع نگارش 
خود را معطوف به ش��كل گیري محت��وا نمي كنم بلكه هدف 
اين اس��ت كه در طول اجراي نمايش به يك درام و محتواي 

اثرگذاري دست پیدا مي كنم. 
اخلاق و معنويت را در اي�ن نمايش و فضاي تئاتر 

چگونه ارزيابي مي كنيد؟
 در اي��ن نماي��ش ريش��ه هاي معن��وي ديده ش��ده و يك 
آسیب شناسي اخلاقي نیز انجام مي دهیم و به لحاظ معنوي 
هم به اين خاطر كه قصه نمايش درباره يك ش��هید اس��ت 
قطعاً زماني كه اس��م اين عزيزان به می��ان مي آيد يك كار 
ارزشي محس��وب مي ش��ود و خود بنده هم به اين موضوع 

پايبند هستم. 
مخاطب خ�اص نمايش»عقيم« از چه قش�ري به 

حساب مي آيد؟
اين نمايش مخاطب اجتماعي و عام را به دنبال دارد. تئاتر در 
كل هنر مخاطب خاص است ولي تمام تلاش من اين بوده كه 
براي عموم مردم تئاتر كار كن��م، ضمن اينكه خودم تبلیغات 
نمايش را براي تئاتري ها ارس��ال كردم تا بازخورد مناسبي از 

نمايش ببینم. 
نسبت جامعه و تئاتر و حضور سلبريتي ها را چگونه 

ارزيابي مي كنيد؟
در حال حاضر با وضعیت مناسبي در اين مورد روبه رو نیستیم 
و رابطه مردم با تئاتر ضعیف شده و دلیل آن هم سختي هايي 
است كه مردم با اين وضعیت معیش��ت با آن مواجه هستند، 
دوستان خود من در سالن هاي ديگر با سلبريتي ها نمايش را در 
سالن هاي خصوصي اجرا مي كنند اما نتیجه درآمد آنها يكسان 
است و بايد در اين زمینه يك ريشه يابي اساسي شود و به نظرم 

سلبريتي ها نیز مشكل تئاتر را نمي توانند حل كنند. 
نمايش»عقیم« به نويسندگي و كارگرداني »علیرضا معروفي« 
با بازي حامد نساج بخارايي، سمیه قهرماني، سیدفرزاد تجلي، 
مريم واعظ و علیرضا معروفي در سالن ماه حوزه هنري روي 

صحنه مي رود.

حكمت ۲4

از كفّاره گناهان بزرگ، به فرياد 

م�ردم رس�يدن و آرام كردن 

مصيبت ديدگان است.

سيروس الوند، كارگردان و منتقد سينما:

سينما شاهد رانت خواري، دروغگويي و نفرت پراكني است

و  باندب�ازي  حواش�ي،  مي گوي�د:  الون�د  س�يروس 
دروغ پ�ردازي در رس�انه هاي تخصص�ي س�ينمايي ب�ه 
ش�دت به چش�م مي خورد و اين باع�ث مي ش�ود اعتماد از 
كس�اني كه اهل فرهنگ و هنر هس�تند نيز س�لب ش�ود. 
كارگردان و منتقد قديمي سینما ضمن ابراز گلايه مندي در مورد 
فضاي رسانه اي و سینمايي حال حاضر كش��ور اظهار مي دارد: 
نه تنها در حوزه رسانه هاي تخصصي س��ینمايي و فرهنگي كه 
متأسفانه در كلیت سینماي ايران نیز اين روزها ما شاهد باندبازي، 
رانت خ��واري، دروغگويي و حاشیه س��ازي و نفرت پراكني هاي 
متعدد هستیم. اين اتفاقات به هیچ عنوان شايسته حوزه فرهنگي 
و هنري نیست و عقلاً بايد تدبیري كنند تا اين رويه غلط به سرعت 
ريشه كن شود. اين بسیار بد اس��ت كه بسیاري از رسانه ها مرتباً 
سعي در بازي هاي ژورنالیستي زشت، مستعمل و مشمئزكننده 
دارند و دست از اين كارهايشان برنمي دارند. امروز مردم مي دانند 
كه اگر فلان رسانه خبر درگذشت شخصي مانند آقاي كشاورز را 

منتشر مي كند تنها به واسطه آن است كه مي خواهد ديده شود. 
كارگردان فیلم سینمايي »دس��ت هاي آلوده« تصريح مي كند: 
آداب اطلاع رساني به طور كلي از بین رفته است، اين در حالي 
است كه رس��انه ها نبايد باعث س��لب اعتماد مردم شوند و بايد 
تدبیري كنند تا مردم با رس��انه ها در ارتباط و تعامل باش��ند و 
بتوانند ب��ه آنها اطمینان كنند. اين بس��یار بد اس��ت كه برخي 
رس��انه هاي ما قلم خود را مي فروش��ند و مث��لًا از خیل عظیم 
فیلم هاي كمدي س��طحي كه با رانت هاي كلان دولتي ساخته 
شده يا از دس��ت اندركاران آنها كه افرادي پاچه خوار! هستند، 

حمايت مي كنند!
الوند تأكید مي كند: در هر صورت م��ن امیدوارم در زمانه اي كه 
افزايش گسترده رسانه ها اعم از ماهواره ها، شبكه هاي تلويزيوني 
و فضاي مجازي باعث ش��ده تا مردم رغبت كمتري براي رفتن 
به سینماها داشته باش��ند و كمتر دنبال اخبار و اتفاقات سینما 
باشند، رسانه ها بايد با انتشار اخبار واقعي، تحلیل هاي درست و 
بجا، حمايت از فیلم هاي ارزشمند و فرهنگي و اين قبیل كارها 
بتوانند مردم را مجدداً با سینما آشتي داده و آداب سینما رفتن و 
اطلاع رساني صحیح را دوباره زنده كنند. كارگردان فیلم سینمايي 
»زن دوم« در پايان مي گوي��د: ما اگر همچنان در رس��انه هاي 
تخصصي سینمايي شاهد دادن اطلاعات غلط به مردم باشیم، از 
فیلم هاي ضعیف دفاع كنیم و عملكردهاي جناحي و سیاسي و زد 
و بند و باندبازي داشته باشیم، در درازمدت شاهد آن خواهیم بود 
كه آمار افرادي كه به سینما مي روند رو به كاهش خواهد گذاشت 

و مردم سینما را فراموش خواهند كرد.

محسن چاوشي ممنوع الكار نيست
رئي�س واحد نظ�ارت و ارزش�يابي دفتر موس�يقي ارش�اد اع�لام كرد كه 
محس�ن چاوش�ي مش�كلي براي ادامه فعاليت در موس�يقي ايران ندارد. 
اين روزها شايعه ممنوع الكار شدن محسن چاوشي خواننده پاپ، بارها در فضاي 
مجازي میان كاربران رد و بدل مي ش��ود. اين ش��ايعه ابتدا پس از انتشار قطعه 
انتقادي »خوزس��تان« با صداي چاوش��ي مطرح ش��د. علاوه بر اين عدم انتشار 
آلبوم »ابراهیم« محسن چاوشي كه مدت هاست، طرفداران اين خواننده منتظر 
شنیدن آن هستند، به اين شايعه دامن زده است، البته چاوشي چندي پیش، خبر 
ممنوع الكار شدن به دلیل خواندن قطعه »خوزستان« را تكذيب كرد اما پس از 
آن ماجراي ممنوع الكاري به دلیل منتشر نشدن آلبوم »ابراهیم« ادامه پیدا كرد. 
شايعات به جايي كشیده ش��د كه برخي از احتمال خروج چاوشي از ايران خبر 
دادند! هادي حس��یني تهیه كننده آلبوم »ابراهیم« هم گفت كه پس از گذشت 
9 ماه همچنان اين آلبوم مجوز انتش��ار نگرفته اس��ت. وي همچنین نسبت به 

ممنوع الكاري محسن چاوشي ابراز نگراني كرد. 
اما پیگیري ها نشان مي دهد چاوشي مشكلي براي ادامه فعالیت در عرصه موسیقي 
ندارد. صادقي نژاد رئیس واحد نظارت و ارزشیابي دفتر موسیقي وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامي در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، در اين باره گفت: شركت 
متقاضي براي كسب مجوز آلبوم »ابراهیم« پنجم مرداد 96 درخواستش را به دفتر 
موسیقي وزارت ارشاد ارسال كرد. اين درخواست به شوراي شعر دفتر موسیقي 

رفت و 16 مرداد همان سال بررسي شد. 
وي افزود: پس از بررسي شوراي شعر، دو قطعه از اين آلبوم هفت قطعه اي تأيید 
شد و پنج قطعه اصلاحیه خورد. پس از اينكه اصلاحیه به شركت متقاضي ارسال 

شد، تاكنون هیچ پاسخي از اين شركت به دست ما نرسیده است.

    خبر

    گفت و گو


